

Agreement

AGREEMENT

Between the publisher of the edited collection ("Publisher")

and the author of the contribution included in it
("Author").

The contribution submitted at the **GI_Forum 2021/ Issue 1 or 2**

was accepted by the Philosophical and Historical Class of the Austrian Academy of Sciences for publication in the edited
collection

GI_Fourm Journal for Geographic Information Science (issue 1 or 2)

of the Austrian Academy of Sciences Press.

Note from the GI_Forum Organizers:

Please note that the following English translation of this agreement was provided by the Austrian Academy of Sciences. As the court of jurisdiction is in Austria, the German version of this agreement is legally binding and is attached after the English translation.

Please sign page 6.

AGREEMENT

Between the publisher of the edited collection ("Publisher")

and the author of the contribution included in it
("Author").

The contribution submitted at the **GI_Forum 2021 (Issue 1 or 2)**

was accepted by the Philosophical and Historical Class of the Austrian Academy of Sciences for publication in the edited collection

GI_Forum Journal for Geographic Information Science (issue 1 or 2)

of the Austrian Academy of Sciences Press.

1. The author declares that the manuscript is complete and formatted in accordance with the guidelines¹ provided by the Austrian Academy of Sciences and declares that the exploitation rights to this work have not been exercised elsewhere either fully or partially. He declares, with binding effect for himself and his legal successors, that he grants the Austrian Academy of Sciences the worldwide, exclusive, transferable right to use for reproduction and distribution for all impressions, editions, and reprints to be determined by the Academy for the duration of legal copyright.

In particular, the transferred right to use includes the right

- a) to preprint and reprint the work or parts of the work in newspapers and periodicals;
- b) to translate the work into other languages;
- c) to exploit the work on radio and television, as well as the associated right to communicate the work;
- d) to issue abridged editions as well as paperback, special, and school editions and to grant licences for such editions to other publishers and book clubs;
- e) to present and make sound recordings of the work;
- f) to exploit and transfer the work via databases, data storage media, or similar devices (especially exploitation on the Internet);
- g) to revise and edit the work;
- h) to exploit the work in other ways which may arise due to technological development, legislation, or legal decision.

The Austrian Academy of Sciences derives an unlimited right to reproduce from the exploitation right. The exploitation right may therefore be exercised by the Austrian Academy of Sciences or third parties the Academy designates.

The author also declares that he possesses the copyright and right to use to all parts of the work; this especially applies to images in the work and on the cover, as well as to the use of cover images for the publisher's advertising purposes (especially on the Internet). The author is liable for any financial losses (especially claims for damages and claims on account of unjust enrichment) resulting from the violation of copyright or the right to use.

2. For the duration of the contract the author grants the publisher all rights and statutory compensation and participation claims exercised by the collecting society Literar Mechana under its statutes, rights management contract and distribution plan with the proviso that they share any returns/rights (*gemeinsame Einbringung*). The author agrees that the share due to the publisher in accordance with the applicable distribution plan of the collecting society Literar Mechana shall be paid to the publisher directly, and the author shall confirm the grant of this right to the publisher vis à vis Literar Meachana when registering the works. The author's share shall remain unaffected by this.

¹ <http://epub.oeaw.ac.at/service fuer autoren?frames=yes>

Agreement

3. The author agrees to attend to corrections of proofs and revisions without remuneration by the agreed date.
4. The author of a contribution will receive a collected volume of the first and all subsequent modified editions through Open Access.
5. The author will provide the publisher with a short biography. The Austrian Academy of Sciences Press intends to use the author's picture to advertise and promote the work, especially in print and online publications. Through the non-binding provision of a photo, the author grants the Austrian Academy of Sciences the authority to advertise using the author's picture and transfers to it all necessary rights to use of the photo; at the same time, he guarantees that he is authorised to transfer these rights of use.
6. The collecting societies' rules of distribution shall apply with regard to the payment and settlement of the rights and statutory compensation and participation claims exercised by the collecting societies.
7. The author agrees to immediately inform the publisher in writing of any change in his address. Notifications by the publishing house to the author are effective two weeks after they are sent by registered mail to the last known address of the author. The same applies to legal successors.
8. As a rule, the works of the Austrian Academy of Science's publishing house are available for ten years. If no appreciable turnover of the work can be achieved at that time, the publishing house has the right to lower the store price and sell the remainder at a reduced price.
9. If one or more provisions of this contract prove to be invalid or ineffective, the contracting parties will replace it by one or more new and valid provisions that correspond to the purpose of the original. Modifications and additions to this agreement must be in written form; handwritten deletions and additions are invalid. Austrian law applies to this agreement. The place of jurisdiction is Vienna.
10. The English version of the contract is for information only and is not legally binding. Therefore only the German version should be signed.

Agreement

VEREINBARUNG

zwischen dem Herausgeber / der Herausgeberin der Sammelpublikation (im Folgenden „Herausgeber / Herausgeberin“)

einerseits

und dem Autor / der Autorin des in ihr enthaltenen Beitrages (im Folgenden „Autor / Autorin“)

(Name, Titel)

[Insert Name and title here]

(Adresse)

[insert address here]

andererseits.

Der Beitrag mit dem Titel

[Insert title of Paper here].

wurde von der philosophisch-historischen Klasse zur Veröffentlichung in der Sammelpublikation

GI_Fourm Journal for Geographic Information Science

angenommen, die im Rahmen der Reihe

GI_Fourm Journal for Geographic Information Science (issue 1 or 2)

des Verlages der Österreichischen Akademie der Wissenschaften („Verlag“) erscheinen wird.

1. Der Autor / die Autorin erklärt, dass das Manuskript vollständig und entsprechend den von der Österreichischen Akademie der Wissenschaften vorgegebenen Richtlinien² eingerichtet vorliegt und erklärt, über die Verwertungsrechte an diesem Werk weder ganz noch teilweise anderweitig verfügt zu haben. Er / sie erklärt verbindlich für sich

² http://epub.oeaw.ac.at/service_fuer_autoren?frames=yes

Agreement

und seine / ihre Rechtsnachfolger / innen, der Österreichischen Akademie der Wissenschaften das weltweite, ausschließliche übertragbare Werknutzungsrecht zur Vervielfältigung und Verbreitung für alle von ihr allein zu bestimmenden Auflagen, Ausgaben und Neudrucke auf die Dauer des gesetzlichen Urheberrechtes einzuräumen. Das übertragene Werknutzungsrecht umfasst insbesondere auch das Recht

- a) des Vorabdruckes sowie des Nachdrucks des Werkes oder von Teilen des Werkes in Zeitungen und Zeitschriften;
- b) der Übersetzung in andere Sprachen;
- c) der Verwertung des Werkes in Rundfunk und Fernsehfunk sowie das dazugehörige Wiedergaberecht;
- d) der Herausgabe von gekürzten Ausgaben, Taschenbuch-, Sonder- und Schulausgaben sowie das Recht, Lizenzen für solche Ausgaben an andere Verlage und Buchgemeinschaften zu vergeben;
- e) zum Vortrag und zur Vertonung des Werkes;
- f) der Verwertung und Weitergabe über Datenbanken, Suchmaschinen, Datenträger oder ähnliche Einrichtungen (insbesondere der Verwertung über Internet);
- g) der Über- und Bearbeitung; bei Über- und Bearbeitungen des Werkes sind Beeinträchtigungen des Werkes zu unterlassen, die geeignet sind, die geistigen und persönlichen Rechte des Herausgebers / der Herausgeberin am Werk zu gefährden. Im Falle einer Vergabe von Lizenzen wird der Verlag darauf hinwirken, dass der Herausgeber / die Herausgeberin vor Beginn einer entsprechenden Bearbeitung des Werkes vom Lizenznehmer gehört wird. Möchte der Verlag das Werk selbst über- oder bearbeiten, so hat er den Herausgeber / die Herausgeberin anzuhören und ihm / ihr bei persönlicher und fachlicher Eignung die entsprechende Bearbeitung des Werkes anzubieten, bevor damit Dritte beauftragt werden.
- h) der sonstigen Auswertung, die sich durch technische Entwicklung, Gesetz oder Rechtsprechung ergeben sollte.

Die Österreichische Akademie der Wissenschaften hat das unbegrenzte Weitergaberecht des Werknutzungsrechts. Das Werknutzungsrecht kann daher durch die Österreichische Akademie der Wissenschaften oder von ihr bestimmte Dritte ausgeübt werden.

Der Autor / die Autorin erklärt ferner, über das Urheber- bzw. das Nutzungsrecht an allen Teilen des Werkes zu verfügen und allfällige im Rahmen wissenschaftlicher Zitate verwendete Beiträge Dritter entsprechend gekennzeichnet zu haben; dies gilt insbesondere für Abbildungen im Werk und auf dem Umschlag, sowie für die Verwendung von Umschlagbildern für Werbezwecke des Verlages (vor allem im Internet). Der Autor / die Autorin haftet für alle finanziellen Nachteile (insbesondere Schadenersatz- und Bereicherungsansprüche), die aus einer Verletzung des Urheber- bzw. Nutzungsrechts entstehen.

2. Der Autor / die Autorin räumt dem Verlag für die Dauer des Vertrages alle durch die Verwertungsgesellschaft Literar Mechana wahrgenommenen Rechte und gesetzlichen Vergütungs- und Beteiligungsansprüche nach deren Satzung, Wahrnehmungsvertrag und Verteilungsplan zur gemeinsamen Einbringung ein. Der Autor / die Autorin ist damit einverstanden, dass der Verlag den ihm nach den jeweils geltenden Verteilungsplänen der Verwertungsgesellschaft Literar Mechana zustehenden Verlagsanteil direkt ausgezahlt erhält, wobei sich der Autor / die Autorin verpflichtet, der Literar-Mechana gegenüber die Rechtseinräumung an den Verlag bei der Werkmeldung zu bestätigen. Der Anteil des Autors / der Autorin bleibt davon unberührt.
3. Der Autor / die Autorin verpflichtet sich, die Korrekturen und Revisionen ohne Vergütung bis zum vereinbarten Termin zu besorgen.
4. Der Autor / die Autorin eines Beitrages erhält von der ersten und jeder weiteren, geänderten Auflage je einen Gesamtband durch Open Access.
5. Der Autor/ die Autorin stellt dem Herausgeber/ der Herausgeberin eine kurze Biographie zur Verfügung. Die Österreichische Akademie der Wissenschaften Presse beabsichtigt das Foto des Autors/ der Autorin zum Zweck der Bewerbung und Promotion der Arbeit zu verwenden, speziell in Druck- und Onlinepublikationen. Durch das unverbindliche zur Verfügung stellen eines Fotos, überträgt der Autor sämtliche Rechte zur Verwendung an die Österreichische Akademie der Wissenschaften, und garantiert gleichzeitig, dass er das Recht hat diese Rechte zu übertragen.
6. Für die Auszahlung und Abrechnung der durch die Verwertungsgesellschaften wahrgenommenen Rechte und gesetzlichen Vergütungs- und Beteiligungsansprüche gelten deren Verteilungsbestimmungen.

Agreement

7. Der Autor / die Autorin ist verpflichtet, dem Herausgeber / der Herausgeberin jede Änderung seiner / ihrer Anschrift unverzüglich schriftlich mitzuteilen. Für den Autor / die Autorin bestimmte Erklärungen des Verlages sind nach Ablauf einer Frist von zwei Wochen ab eingeschriebener Aufgabe zur Post - an die dem Verlag zuletzt bekannt gegebene Adresse des Autors / der Autorin gerichtet - wirksam. Das gleiche gilt für und gegen Rechtsnachfolger / innen.
8. Die Werke des Verlages der Österreichischen Akademie der Wissenschaften sind grundsätzlich zehn Jahre lieferbar. Wenn danach ein nennenswerter Absatz des Werkes nicht mehr zu erzielen ist, ist der Verlag berechtigt, den Ladenpreis herabzusetzen und die Restauflage verbilligt abzugeben.
9. Sollten sich eine oder mehrere Bestimmungen dieses Vertrages als ungültig oder unwirksam erweisen, so werden die Vertragsparteien diese durch eine oder mehrere neue und gültige, dem ursprünglichen Zweck entsprechende Bestimmungen ersetzen. Änderungen und Ergänzungen dieser Vereinbarung bedürfen der Schriftform, allerdings sind handschriftliche Streichungen und Zusätze jedenfalls unwirksam. Für diese Vereinbarung kommt österreichisches Recht zur Anwendung. Gerichtsstand ist Wien.

.(insert city), am (insert date)

DER AUTOR / DIE AUTORIN:

(sign here)

DER HERAUSGEBER / DIE HERAUSGEBERIN: